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میز خبر

بیل گیتس: یک بیماری همه گیر جدید خواهیم داشت!
مدیر عامل شرکت ماکروسافت در حاشیه کنفرانس امنیتی مونیخ: 
خود ویــروس کرونا، به  ویژه گونه ای به نــام »امُیکرون«، نوعی 
واکســن اســت و ایمنی در بدن مبتلایان ایجاد می کند و نسبت 
به ما و واکســن ها، مصونیت بهتری در جمعیت مردم جهان ایجاد 
کرده اســت.ما یک بیماری همه گیر دیگر خواهیم داشــت و دفعه 
بعــد یک پاتوژن متفــاوت خواهد بود.در حالت ایده آل، ما از شــر 
خانواده  ویروس های تنفســی از جمله خانــواده آنفلوآنزا و خانواده 

کرونا خلاص می شویم./تسنیم
تلاش برای سوء قصد به مسجد جمکران ناکام ماند

حدود ســاعت ۴ بامداد امروز یکشنبه، یکم اســفندماه یک تریلر 
درب شش مســجد مقدس جمکران را شکســت و وارد محدوده 
این مکان مقدس شــد!این کشــنده هوو بعد از تخریب در و ورود 
به محوطه، منحرف و متوقف شــده و راننــده تریلر که در خودرو 
مقــداری بنزیــن نیز به همراه داشــته، با ورود بــه موقع خدام و 
حراست مسجد دستگیر شــد.زائران و مجاوران به خارج از صحن 
صاحب الزمان هدایت شدند و بلافاصله امنیت کامل در این صحن 
جمکران برقرار شد.راننده مذکور هم اکنون در بازداشت پلیس است 
و بررسی اولیه نشان می دهد در هنگام حادثه دارای حالت طبیعی 

نبوده است./ فارس
نادران: حتی اگر تحریم ها برداشته شود، صادرات نفت پیش بینی 

شده در بودجه ممکن نیست
نماینــده تهران: طبــق درآمد پیش بینی شــده در لایحه بودجه، 
صادرات نفت ما در ســال آینــده باید به ۲.۷ میلیون بشــکه در 
روز برسد.اما اساســاً این ظرفیت در شرکت ملی نفت ایران برای 
صادرات وجود ندارد و حتی اگر تحریم ها برداشــته شود باز نمی 
توانیم این حجم را صادر کنیم. لازم اســت لایحه را برگردانیم تا 
دولت، کمیســیون تلفیق و هیات رئیســه در رابطه با آن تدبیری 

بیندیشند تا واقع بینانه تنظیم شود.
شافعی: اگر به خاطر اظهاراتم بخواهند با اتاق تسویه حساب 

کنند، استعفا می دهم
غلامحســین شــافعی در جلســه هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
ایران اظهار کرد: ما در هیات رئیســه مشــروعیت خود را از هیات 
نمایندگان می دانیــم. من در اظهاراتم  در یک جلســه خصوصی 
مســائلی را مطرح کردم تا هشداری نسبت به ضعف ها باشد. وی 
افزود: اگر شــیوه رایج این باشــد که برای برخورد با من بخواهند 
با حیثیت و جایــگاه اتاق برخورد کننــد و نقش های بزرگ را در 
همراهی با نظــام، دولت و مجلس، ارائه مشــورت های جدی به 
رهبری و سران قوا و دستگاه های کلیدی سیاست گذار اقتصادی و 
نقش مشورتی آن را در نظام و کارهای عظیم تحقیقاتی، اجتماعی 
و انتشــاراتی آن را نادیده بگیرند و با اتاق تســویه حساب صورت 
بگیرد و همانطور که در بسیاری از رسانه ها به این موضوع پرداخته 
شــد که من باعث شدم به اتاق بازرگانی لطمه وارد شود، از همین 
روی در جهــت حفظ کیان اتاق و اعتبــار فعالان اقتصادی دارای 
شــرافت حرفه ای، عاشق و فداکار برای این مرز و بوم آماده کناره 

گیری از این سمت هستم.
واکنش وزیر ارشاد به حواشی جشنواره فیلم فجر: فضای 

عفیفانه ای در جشنواره حاکم بود
محمدمهدی اســماعیلی )وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی( مهمان 
گفتگوی ویژه خبری شــبکه دو ســیما بود و از کم و کیف برگزاری 
جشــنواره فجر در سینما، تئاتر و موســیقی گفت. وی در ابتدای این 
برنامه درباره تغییرات در ســازمان ســینمایی و سیاست های جدید در 

حوزه تولید فیلم گفت: فرآیند تولید فیلم از صدور مجوز و ساخت حدود 
یک ســال طول می کشد. رئیس سازمان ســینمایی، خزاعی یکی از 
تهیه کننده های انقلابی سینماست که در این عنوان شغلی گذاشتیم. 
داورهای این دوره جشــنواره شناخته شده بودند و با شعارهای آگاهی 
و امید کار خود را آغاز کردند. به گفته وزیر فرهنگ، در نهایت داوران 
۲۲ فیلم را برای ســودای سیمرغ انتخاب کردند که پنج فیلم در حوزه 
دفاع مقدسی داشــتیم. بهترین فیلم در این دوره جشنواره فیلم اولی 
»موقعیت مهدی« بود. فیلم »ضد« هم درباره شهدای هفتم تیر بود. 
اسماعیلی درباره حواشــی به وجود آمده پیرامون جشنواره فیلم فجر 
توضیح داد: محاســن و ویژگی های مثبت جشــنواره فجر به بزرگان  
منتقل نشــده است که این ایراد خود ماست. امسال فضای عفیفانه ای 
در جشنواره فیلم فجر حاکم بود و هرکسی از نزدیک این را شاهد بود 
از ما و عوامل برگزارکننده تشکر می کرد. برخی حرف های غلطی هم 

در جشنواره زده شد که از نظر ما محکوم بود.
قاچاق سوخت از بندرعباس با لوله ای در دل دریا!

جانشین مرزبانی هرمزگان گفت: با تلاش مرزبانان پایگاه دریابانی 
بندرعباس و همــکاری عوامل انتظامی شهرســتان، خط لوله ۴ 
کیلومتری انتقال سوخت قاچاق کشف شد. سردار عبدالله لشکری 
صبح امروز )اول اســفندماه( با اعلام این خبر اظهار کرد: این خط 
لوله که توســط قاچاقچیان در زیر ماسه ها و آب دریا پنهان شده 
بود، با انجام عملیات اطلاعاتی در سواحل سورو کشف شده است. 
جانشــین مرزبانی هرمزگان با بیان اینکه قاچاقچیان با استفاده از 
این خط لوله، سوخت را از ساحل به شناورهای متخلف منتقل می 
کردند، اضافه کرد: اکنون خط لوله مذکور از زیر ماسه ها و آب دریا 

بیرون کشیده و مسیر انتقال سوخت قاچاقچیان قطع شده است.
فائزه هاشمی: جرمم »دختر رفسنجانی بودن« است

فائزه هاشمی: یاسر هیچ وقت باشگاه سوارکاری نداشت. می گفتند 
اســب های من روزی ۳۰۰ هزار تومان پول پوســت هندوانه شان 
اســت، در حالی که من هیچوقت اسب نداشــتم. این ها شایعات 
است. یاسر یک اسب داشت که ترکمنستان به بابا هدیه داده بود. 
یاســر هم آن را در باشگاه گذاشته بود و خودش و دیگران استفاده 
می کردنــد. خیانتی که در زمان آقــای مهرعلیزاده به ورزش زنان 
شــد، در زمان آقای احمدی نژاد نشد. در زمان آقای گودرزی وقتی 
تقاضای وقت برای گفتگو می کردیم، قبول می کردند و نظراتمان 
را می دادیــم، اما نتیجه نداشــت. در کل منتقــد آقای گودرزی و 
شــدیدتر از آن آقای ســلطانی فر بودم. آقای علی آبادی گفته بود 
احمدی نژاد گفته فائزه هاشمی در فدراسیون کار سیاسی می کند و 
باید آن را تعطیل کنید. ما هیچ وقت کار سیاسی نکردیم، اما آقای 
احمدی نژاد دشــمن آقای هاشمی و خانواده اش بود. آقای خاتمی 
ســنگ اندازی نمی کرد، حتی برای ما بودجــه پیش بینی کردند و 
راحت مسابقات را برگزار کردیم. سنگ اندازی نداشتیم، اما مهربانی 
هم ندیدیم، یعنی این گونه نبود که همراه ما باشــند و تشویق مان 
کنند. همه چیز به تلاش خود ما بســتگی داشت که باید کار ها را 
انجام می دادیم. اگر در سیاســت نبودم و اتفاقات ســال ۸۸ پیش 
نمی آمد، باز هم فدراسیون بسته می شــد. چون آقای احمدی نژاد 
خیلی چیز ها را تعطیــل کرد. همه که در آن جریانات نبودند. مگر 
بقیه را تحمل کرد؟ دانشگاه آزاد را نابود کرد و تمام مدیران دوران 
آقای خاتمی را کنار گذاشــت. تازه من دختر آقای هاشمی بودم و 
جرمم از همه سنگین تر بود. اگر سیاسی نبودم که فدراسیون تا آن 
حد رشد و پیشرفت نداشت. در کشور های در حال توسعه دنیا رجل 
سیاســی یعنی مردان و زنان سیاسی در بخش های بزرگ ورزش 

قرار می گیرند و جریانات را جلو می برند.
طعنه سنگین مجری تلویزیون به طرح »صیانت«

محمد دلاوری، مجری صداوســیما در توئیتی به تلاش بی وقفه 
برخی نمایندگان مجلس بــرای تصویب طرح محدودیت اینترنت 
واکنش نشــان داد.وی در این باره نوشت:  بهترین وقت برای قصه 
 صیانت همین حالاست، وضع معیشــت و اعصاب مردم که عالی 
است،  اینســتاگرام و  واتساپ هم که چاکرتان هستند، لب تر کنید 
دفترشــان را دور میدان ونک باز میکنند و نیازی به کند کردنشان 

نیست، این همه حکمرانی مدبرانه اذیتتان نمیکند؟
کارشناس سیاسی: توافق وین تا ۲۰۲۳اعتبار دارد

تحلیلگر مســائل بین الملل گفت: به نظر نمی رسد عمر سند وین 
بیش از عمر برجام باشــد بنابراین زمان بندی های مندرج در این 
سند نیز کوتاه مدت اســت. اخبار حکایت از آن می کند که احیای 
برجام نزدیک اســت، اما به نظر می رسد نحوه و مراحل اجرای آن 
با گذشته تفاوت هایی دارد. قاسم محبعلی درباره تفاوت های برجام 
روحانی با برجام رئیسی گفت: متن توافق به لحاظ محتوا نمی توان 
گفت خیلی تغییر کرده اســت، ولی این ســندی که تنظیم شده و 
قرار اســت توافق نهایی روی آن انجام شود، می تواند یک متمم و 
تغییراتی برای اجرای برجام باشــد. وی افزود: از آنجا که متن سند 
وین هنوز منتشر نشده، نمی توان درباره اش اظهارنظر دقیقی انجام 
داد، اما به نظر می رســد تفاوت های کوچکی با برجام داشته باشد. 
البته نمی توان بیان کرد »این سند نسبت به برجام پیشرفته تر است 
یا به نفع ایران تنظیم شده یا به نفع آمریکا«. این کارشناس مسائل 
بین الملل با اشاره به پایان عمر برجام تا سال ۲۰۲۳، یادآور شد: به 
نظر نمی رسد عمر سند وین بیش از عمر برجام باشد بنابراین زمان 
بندی های مندرج در این ســند نیز کوتاه مدت اســت. ضمن آنکه 
لغو تحریم ها از ســوی آمریکا و بازگشت ایران به تعهدات برجامی 
گام به گام خواهد بود بنابراین اجازه فروش نفت ایران در بازه های 

کوتاه مدت تمدید می شود.
توصیه رئیس دولت اصلاحات به تشکیل چند حزب فراگیر

محمود صادقی گفت: ممکن اســت یک نوســازی تشکیلاتی در 
جبهه اصلاحات لازم باشد. توصیه آقای خاتمی نیز این بوده است 
که ادغام هایی صورت بگیرد و چند حزب گســترده تر و فراگیرتر با 
ادغام احزاب کوچکتر انجام شــود و از ســوی دیگر فعال تر شدن 
تشکیلات جبهه اصلاحات در ســطح شهرستان ها و استان ها نیز 

مدنظر است.
واکنش علی مطهری به حواشی جشنواره فیلم فجر

مطهری در مطلبی واکنش های تند به حواشی جشنواره فیلم فجر 
و ســخنان نویســنده فیلم نامه »نمور« را نقد کرد و نوشت: سخن 
خانم معراجی نویســنده فیلم نامه »نمور« در جشــنواره فیلم فجر 
مبنی بر این که »اگر زن و مردی عاشق هم باشند و بچه دار شوند، 
به  نظر من فرزند آنها حلال زاده اســت« که بعداً گفتند منظور من 
نفی عقد ازدواج نبود، واکنشــهایی از طــرف برخی علما و امامان 
جمعه داشــت که بیشتر، از این سنخ بود که چرا کسی به دهان او 
نکوبید.این نوع پاســخ دادن زیبنده عالمان دین نیست. نگاهی به 
کتابهای آیت الله مطهری درباره حقوق زن بکنید تا ببینید ایشــان 
چگونه این گونه شبهات را با استدلال جواب داده اند.پاسخ آنچه از 
خانم معراجی نقل شــده این است که گذشته از مغایرت این روش 
با شریعت، این روشِ تشکیل خانواده کلاهی است که بر سر زنان 
گذاشته می شــود، زیرا در عقد ازدواج، گذشته از مهری که نشانه 
احترام به زن اســت، تعهداتی بر دوش مرد قرار داده می شــود که 

ضامن آسایش زن اســت. علاوه براین، آن عشق ها معمولًا پایدار 
نیست و نمی تواند جای تعهد ازدواج را بگیرد.

آصفری: برای اسرائیلی ها ضیافتی تدارک دیده ایم
محمدحسن آصفری نماینده مردم اراک در مجلس شورای اسلامی 
در صفحه شــخصی خود در توییتر، نوشــت:  »چهل دقیقه پرواز 
اطلاعاتی عملیاتی  پهپاد حســان حزب الله در عمق ۷۰ کیلومتری 
خاک  فلســطین اشــغالی بار دیگر هیمنه پوشــالی  گنبد آهنین را 
فروریخت و لرزه بر تن صهیونیست ها انداخت. این تنها گوشه ای 

بود از ضیافتی که برایتان تدارک دیدیم.«
کنایه رسایی به انتقادات از حواشی جشنواره فجر

حمید رســایی، فعال سیاســی اصولگرا و نماینده سابق مجلس با 
انتشــار توئیتی به انتقادات ســریالی ائمه جمعه به سخنرانی یک 
نویسنده در جشنواره فیلم فجر واکنش کنایه آمیزی نشان داد.حمید 
رســایی در توئیتر نوشت: »پشت صحنه اعلام موضع دلسوزانه اما 
ســریالی برخی تریبون های مذهبی درباره حواشی جشنواره فیلم 
فجر که وزارت ارشــاد و دبیرخانه جشنواره از همان ابتدا به مسبب 
آن تذکر داده اند، به یک اتاق عملیات روانی بر می گردد تا حواشــی 

فایل صوتی را به حاشیه ببرد.«
پناهیان: برجام به نظام تحمیل شد

علیرضــا پناهیان گفت: برجام در دولت گذشــته به نظام تحمیل 
شــد و اما امروز به دنبال توافقی عزتمندانه هستم.حجت الاسلام 
و المســلمین علیرضا پناهیان با اشــاره به اینکــه دولت به دنبال 
دســتیابی به توافقات عزتمندانه است، تاکید کرد: امروز اگر شاهد 
تلاش دولت برای رســیدن به توافق عزتمندانه و موفق هستم به 
دلیل کم توجهی ها در دولت گذشــته است. وی یادآور شد: دولت 
قبل با اســرار بر مفید بودن برجــام آن را به نظام تحمیل کرد، در 
حالی که هیچ گونه شــیوه اجرایی درســتی نداشت.این کارشناس 
مذهبی تصریح کرد: دولت گذشــته فقط نظام و کشــور را متعهد 
کرده بود، در حالیکه دیگر کشــورها تعهدی نداشــتند و مشاهده 
کردیم که چگونه از انجام کارها شانه خالی کردند.حجت الاسلام 
پناهیان افزود: اما امروز تیم دولت به دنبال اســتفاده کردن درست 
از برجام است تا منفعتی برای کشور و نظام داشته باشد.وی تصریح 
کرد: برجام گذشــته به کشور خسارت زده اما امروز به دنبال برجام 
و توافقی هســتم تا کم توجهی های گذشــته جبران شود و برای 
رسیدن به توافقی خوب تلاش می کنیم.حجت الاسلام پناهیان با 
اشاره به اینکه دولت قبل،دست و دلبازانه برجام را امضا کرده بود، 
گفت: شرایط خود را برای موافق جدید اعلام کردیم و تا زمانی که 

شرایط پذیرفته نشود، توافقی نیز وجود نخواهد داشت.
جعفرزاده ایمن آبادی: مجلس واقعا خواب است

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، نماینده ادوار مجلس گفت: مجلس 
درگیر ســگ و گربه مردم، اینترنت و انتخاب اسم کودکان است. 
امارات اعلام کرده هر کس در ایران کارخانه داشــته  باشــد و به 
این کشــور مهاجــرت کند زمین مجانی دریافــت می کند. ما هم 
می گوییــم هر کس ۴ بچه به دنیا بیــاورد زمین مجانی می گیرد. 
امارات تولیدکننده ما را ترغیــب به مهاجرت می کند و ما در حال 

تشویق به مصرف کننده بودن و زایمان هستیم.
هیچ اصلاحاتی در این ۲4 سال اتفاق نیفتاده است

قوامی در واکنش به اینکــه بنابراین اگر راهی بود خاتمی توانایی 
لیدری جریان اصلاحات را داشــت، خاطرنشان کرد: بله به همین 
صورت است. از زمان هشت ساله ریاست جمهوری خاتمی، هشت 
ســال هم احمدی نژاد و هشت ســال هم روحانی، که دولت را در 

دست داشــت، در طول این ۲۴ ســال، اصلاحات در هیچ  یک از 
عرصه های حاکمیتی اتفاق نیفتاد.او در پایان یادآور شد: به عبارت 
دیگر طی ۲۴ سال گذشته، نه قانون اساسی اصلاح شد، نه روابط 
ما با دنیا اصلاح شــد، علاوه بر این نــه از لحاظ فرهنگی و نه از 
لحاظ سیاسی اصلاحاتی صورت نگرفت و روز به روز درها بسته تر 
شــد، مخصوصاً در بحث انتخابات ریاست جمهوری این دوره همه 
مشاهده کردید که چه اتفاقی افتاد. از انتخابات دوره هفتم مجلس 
به این طرف مشخص است که روز به روز سایه نظارت استصوابی 
ســنگین تر می شــود و اینکه دیگر امیدی به اصلاحات نیســت.

ناصر قوامی، فعال سیاســی اصلاح  طلب، در واکنش به اظهارات 
محمدرضا خاتمی مبنی بر این اینکه محمد خاتمی اعلام کرده که 
وارد صحنه سیاسی نخواهد شــد، گفت: در بحث اصلاحات نکته 
حائز اهمیت این اســت که مردم طالب اصلاحات هســتند و این 

قضیه، شامل اکثریت مردم است.
گمانه زنی »عباس عبدی« درباره پشت پرده کُندی اینترنت

عباس عبدی نوشت: کُندی اینترنت به خاطر اجرای بی سروصدای 
»طــرح صیانت« پیش از »تصویب قانون« اســت.عباس عبدی، 
تحلیلگر مسائل اجتماعی، در یادداشتی نوشت: در جریان انتخابات 
۱۴۰۰ نامزدهــای انتخاباتی به طور معمــول قول ها و وعده هایی 
می دادند. قابل انتظار است که برخی وعده ها مبهم یا حتی فراتر از 
ظرفیت وعده دهنده یا واقعیات باشــد، ولی اگر وعده های روشن و 
قابل اجرایی دادند که در عمل نه تنها به ســوی تحقق آن حرکت 
نشد که خلاف آن وعده رخ دهد، در این صورت آنها را چگونه باید 
تحلیــل کرد؟ برای نمونه وعده هایی درباره بورس و رونق آن داده 

شد که اکنون خلاف آن در جریان است.
این وعده ها را چگونه می توان تحلیل کرد؟ آیا دروغ بود یا صادقانه 
و ناشــی از بی اطلاعی نســبت به بورس؟ یا نمونه دیگر و مهم تر 
اینترنت بود. آقای رییســی در جریان انتخابــات و درباره اینترنت 
نکاتی را گفتند که دو نمونه روشن آن چنین است: »من از بچه ها 
در خانه ســوال می کنــم؛ دارید گیم بازی می کنید، چقدر وســط 
بازی که قطع می شــود حال تان گرفته می شــود؟ معلوم است که 
زیرســاخت ها درست نیســت. در دولت مردمی اینترنت با حداکثر 
ســرعت با تامین زیرســاخت های لازم گســترش خواهد یافت و 
زمینه ای برای شــفافیت و نظارت مــردم بر عملکرد دولت خواهد 
بود.«هنگامــی که یک نامزد ریاســت جمهوری حتی با گیمرهای 
کامپیوتری همدلی می کند و نگران ســرعت کم اینترنت است، به 
طریق اولی بایــد یقین کرد که برای اینترنت به عنوان ابزار کار و 
پیشرفت و نیز اطلاع رسانی و آگاهی بخشی نگرانی بیشتری خواهد 
داشــت.پس چرا و چگونه شده است که بلافاصله پس از انتخابات 
طرح صیانت در دســتور کار مجلس همسو با دولت قرار می گیرد و 
نه تنها موضعی رســمی علیه آن گرفته نمی شود، بلکه با سکوت، 
همراهی می شــود. مهم تر اینکه در عمل نیز شــاهد آن هستیم، 
به رغم توســعه مســتمر اینترنت در دولت روحانی، اکنون سرعت 
اینترنت بــه نحو آزاردهنده ای کاهش پیــدا می کند. به طوری که 
در بهمن ماه رتبه جهانی ســرعت اینترنت در ایران، ۷ پله سقوط 
کرد. به ایــن علت که جلوی افزایش ماهانــه ظرفیت را گرفتند. 
همچنین مســئولان وزارت علوم اعلام کردند: »کندی اینترنت« 
باعث اســترس و فشــار روانی شدید در دانشــجویان شده است . 
موضوعی که ربطی به زیرســاخت ها ندارد، چون در دولت روحانی 
هر سال سرعت بهبود می یافت و ظاهرا این وضع ناشی از اجرای 

بی سروصدای همان طرح صیانت پیش از تصویب قانون است.

اداره کل کمیته امدادامام خمینی)ره( خراسان شمالی
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 شیوع امُیکرون در روستاهای 
خراسان شمالی نگران کننده است 

مدیـرکل دفتـر امـور روسـتایی و شـوراهای اسـتانداری 
خراسـان شـمالی گفـت: وضعیـت شـیوع امُیکـرون در 
روسـتاهای اسـتان نگـران کننده و حـاد اسـت البته آمار 
دقیقـی از ابتـلای افراد به این بیماری در دسـت نیسـت.

امیـن کلاتـه اظهـار داشـت: ابتـلای مـردم روسـتاها به 
سـویه امُیکـرون بـه شـدت بـالا اسـت، متاسـفانه اهالی 
بـه  را  بیمـاری  بیشـتر مـوارد علایـم  ایـن مناطـق در 
حسـاب سـرماخوردگی گذاشـته و خوددرمانـی مـی کنند 
کـه این امـر روند درمان را تحت شـعاع قرار داده اسـت.

مدیـرکل دفتـر امـور روسـتایی و شـوراهای اسـتانداری 
خراسـان شـمالی تصریـح کـرد: بیشـتر اهالـی روسـتاها 
از مراجعـه بـه پزشـک خـودداری مـی کننـد و ایـن امر 

وضعیـت را بدتـر کـرده اسـت.
وی بـا اشـاره به اینکـه ۳۰ درصد از جمعیت روسـتاهای 
اسـتان بـرای کار بـه شـهرها مراجعـه مـی کننـد افزود: 
ایـن رفـت و آمدهـا سـبب گسـترش و شـیوع بیشـتر 

بیماری شـده اسـت.
امُیکـرون  بـه  روسـتایی  کـودکان  ابتـلای  دربـاره  وی 
بویـژه در روسـتاها  واکسـن  اظهـار داشـت: کـودکان 
بـه  ابتـلا  مسـتعد  رو  ایـن  از  نکردنـد  دریافـت  کرونـا 
رنـگ  تغییـر  وجـود  بـا  طرفـی  از  هسـتند  امُیکـرون 
کرونایـی شهرسـتان  بـه قرمـز، مدرسـه ها دیـر هنگام 
تعطیـل شـد و این امر سـبب گسـترش بیمـاری در میان 

کـودکان شـد.
کلاتـه تصریـح کـرد: بـا توجـه بـه مشـکلات مربـوط 
تبلـت در روسـتاها و  بـه نداشـتن گوشـی هوشـمند و 
محرومیـت دانـش آمـوزان از برنامـه شـاد، آمـوزش در 
مـدارس روسـتایی بیشـتر بـه صـورت حضـوری بـوده 
اسـت و کـودکان و خانـواده هـا راغـب بـه حضـور در 
مـدارس هسـتند کـه ایـن امـر هـم در شـیوع بیمـاری 

تاثیـر داشـته اسـت.
مدیـرکل دفتـر امـور روسـتایی و شـوراهای اسـتانداری 
در  واکسیناسـیون  وضعیـت  دربـاره  شـمالی  خراسـان 
ایـن  در  اسـتان  ایـن  گفـت:  کرونـا  علیـه  روسـتاها 
زمینـه وضعیـت خوبـی دارد، جمعیـت قابـل توجهـی از 
روسـتاها در شـهرها واکسـن دریافـت کردند کـه در آمار 

نیامـده اسـت.  روسـتاییان 

هنرمند بجنوردی برنده باربد بهترین 
اجرای موسیقی در بخش نواحی 

جشنواره موسیفی فجر شد

فرهنـگ  کل  اداره  سـینمایی  و  هنـری  امـور  معـاون   
هنرمنـد  گفـت:  شـمالی  خراسـان  اسـلامی  ارشـاد  و 
بجنـوردی بـا آلبـوم بـی کلام »نالش« و حضور در سـی 
و هفتمیـن جشـنواره ملی موسـیقی فجر توانسـت برنده 
باربـد بهتریـن اجـرای موسـیقی در بخـش نواحـی ایـن 

جشـنواره را بـه خـود اختصـاص دهـد.
ابوالحسـن حیـدری گفـت: در ایـن مجموعـه قطعـات 
فولکلـور موسـیقی مقامـی و دوتـار شـمال خراسـان از 
مقـام های اصیل موسـیقی نواخته شـده اسـت که موفق 
شـد در مرحلـه نهایـی و بخـش نواحـی جشـنواره ملـی 

موسـیقی فجـر خـوش بدرخشـد.
وی اظهـار کـرد: نوازندگـی این آلبـوم بر عهـده »مجید 
کلابـی« و بـا مجـوز نشـر موسسـه موسـیقی» آویـژه 
هنـر« بـه تهیـه کنندگـی آرمـان حمیـدی کـه بـرای 
اولیـن بـار بـه صـورت تخصصـی بخشـی از مقـام های 
شـمال خراسـان را بـا کیفیـت مناسـب ضبـط و میکس 
و مسـترینگ شـده در دسـترس عمـوم علاقمنـدان قرار 

داده اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا، به نقـل از روابـط عمومی ایـن اداره 
کل، حیـدری گفـت: آلبـوم نالش ۱۶ تـا ۱۸ بهمن ماه در 
تهـران و همزمـان با برگزاری سـی و هفتمین جشـنواره 

ملـی موسـیقی فجر اجرا شـد.
گفتتـی اسـت؛ سـی وهفتمین جشـنوارۀ موسـیقی فجـر 
همزمـان بـا گرامیداشـت چهلمیـن و سـومین سـالگرد 
پیـروزی انقلاب اسـلامی ایـران از ۲۴  تـا ۲۹ بهمن ماه 
۱۴۰۰ در بخـش هـای رقابتی)جایزه باربـد( و غیررقابتی 
برگزار شـد که مجیـد کلابی هنرمند بجنوردی توانسـت 

جایـزه بخـش باربد ایـن جشـنواره را ازآن خـود کند.

فیلم هنرمند شیروانی به جشنواره 
ملی فیلم تصویر سال تهران راه 

یافت
 رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شیروان گفت: 
فیلم کوتاه » از درد تنیده شــده« به نویسندگی و 
کارگردانی دانیال قاســمیان زوارم از هنرمندان این 
شهرستان به نوزدهمین جشنواره ملی فیلم تصویر 

سال تهران راه یافت.
ابراهیم عباسپور اظهار داشت: جشنواره فیلم تصویر 
سال، بزرگترین گردهمایی تصویری در ایران است 
کــه در مجمــوع کل ۱۵۴ فیلم در بخــش آزاد و 
مســابقه جوانان زیر ۲۵ سال از هنرمندان کشور در 

این جشنواره پذیرفته شده است.
وی خاطرنشــان کرد: این فیلم کوتاه آذرماه امسال 
به جشنواره بین المللی فیلم پرواز راه یافت که علی 
نیازی ریاســت انجمن هنرهای نمایشی شیروان و 

مرجان رستمیان از بازیگران این فیلم هستند.
این فیلم بــه مدت پنج دقیقه با موضوع »جســم 
متفاوت باعث عشــق متفاوت می شــود« با هدف 
نشان دادن یک بیماری که از لحاظ عرف و فرهنگ 
شــناخته شده نیســت با پیش تولید، فیلمبرداری و 

تدوین سه ماه به طول انجامید.
دانیال قاسمیان زوارم کارگردان و نویسنده این فیلم 
دارای مدرک تحصیلی لیســانس زبان انگیسی از 
ســال ۸۹ در زمینه تئاتر فعالیت کرده و فیلم از درد 
تنیده شده ایشان سومین فیلم است و دو فیلم قبلی 
ایشــان با عنوان جوجیکا و فرمول آب در ایتالیا و 

هند اکران شد
نوزدهمین دوره ی جشــن تصویر سال و جشنواره 
فیلم تصویر از ششــم تا بیســت و ششم اسفندماه 
۱۴۰۰ همچون دوره های گذشــته در رشــته های 
عکاسی، گرافیک، کاریکاتور و فیلم با همراهی خانه 
هنرمندان ایران و در اختیار داشتن تمامی فضاهای 
نمایشــگاهی و نمایش فیلم خانه هنرمندان برگزار 

می شود.
آییــن پایانی و اهدای جوایز جوانان زیر ۲۵ ســال 
و نیز معرفی برنــدگان بخش های ویژه نوزدهمین 
جشن تصویرسال بیستم اســفندماه ۱۴۰۰ خواهد 

بود.

دستگیری ۱۵۳ اراذل و اوباش در 
خراسان شمالی

 بجنورد- فرمانده انتظامی خراسان شمالی گفت: با 
تلاش پلیس خراســان شمالی تعداد ۱۵۳ نفر اراذل 
و اوبــاش در بهمن ماه دســتگیر و تحویل مراجع 

قضائی شدند.
سردار سعید مطهری زاده در گفتگو با خبرنگار مهر 
اظهار کرد: در راستای مقابله با اراذل واوباش طرحی 
تحت عنــوان اقتدار نیروی انتظامــی باهدف ارتقا 

امنیت جامعه به مرحله اجرا گذاشته شد.
فرمانده انتظامی خراســان شــمالی ادامــه داد: در 
این طرح که پلیس با یــک برنامه ریزی دقیق و با 
اطلاعات کامل و اشــراف اطلاعاتی با اســتفاده از 
عوامل و نیروهای حوزه کلانتری و پاسگاه ها، یگان 
امداد و پلیس های تخصصی در اســتان خراســان 
شــمالی به اجرا گذاشت، تعداد زیادی از افرادی که 
موجبات سلب آسایش و نظم عمومی جامعه بودند 

جمع آوری و به مراجع قضائی معرفی شدند.
وی افزود: اگر امروز امنیت پایدار و نسبی در سطح 
اســتان برقرار اســت و مردم از نظر روحی و روانی 
دغدغــه ای در حوزه امنیت ندارنــد به دلیل حضور 
مداوم مــردم در تمام صحنه ها و همکاری خوب با 

پلیس و مسئولین است.
مطهــری زاده با اشــاره به اینکه تمــام طرح های 
انتظامــی پشــتوانه ای جز حمایت مــردم و قانون 
ندارند، گفت: در خلال این طرح که تعداد ۸۲ مورد 
شکایت مردمی از اراذل واوباش شده بود، تعداد ۱۵۳ 

نفر از اراذل واوباش دستگیر شدند.
وی با اعلام اینکه ۱۶ نفــر از این افراد در فضای 
مجازی مورد شناسایی قرار گرفته بودند، بیان کرد: 
تعداد ۱۰۹ نفر از دستگیرشــدگان به مراجع قضائی 
معرفی و ۶۰ حکم قضائی اخذ شــد و ۴۴ نفر نیز با 
رأفت اسلامی پلیس و پس از اخذ تعهد آزاد شدند.

شهردار بجنورد:
4۱ میلیارد ریال برای استقبال از 

بهار در بجنورد هزینه می شود
شهردار بجنورد کشــت ۴۴۰ هزار گل و نصب ۴۵ 
المان نــوروزی را از جمله برنامه هــای این نهاد 
برای نوروز اعلام کرد و گفت: مجموعا بیش از ۴۱ 

میلیارد ریال بابت استقبال از بهار هزینه می شود.
جواد حمیدی در گفتگو با  مهر اظهار کرد: اقداماتی 
در خصوص زیباسازی شــهر برای نوروز آغاز شده 
تا عیدی متفاوت نسبت به ســال های قبل از نظر 

فضاسازی داشته باشیم.
شــهردار بجنورد ادامه داد: رنــگ آمیزی جداول 
به طــول ۳۰ کیلومتر، نصب ۴۵ المــان نوروزی، 
نورپردازی پارک بابا امان، نورپردازی ســطح شهر، 
خط کشــی های خیابان ها به طــول ۸۰ کیلومتر و 

طرح محله تکانی در حال انجام است.
وی افــزود: آماده ســازی ۴۰۰ هــزار گل و خرید 
۴۰ هزار گل برای گل آرایی ســطح شهر از دیگر 

برنامه های عید نوروز خواهد بود.
حمیدی کاشت نهال مثمر را دیگر برنامه شهرداری 
عنوان کرد و گفت: شستشــوی فرش های مساجد 
خصوصاً مواردی که در مسیر تردد مسافران است، 

انجام شد.
شهردار بجنورد تصریح کرد: ۲۰ غرفه ثابت در بابا 
امان برای فروش صنایع دستی در ایام عید احداث 

می شود.
وی در پایــان گفت: حدود ۴ میلیارد و ۱۶۰ میلیون 

تومان بابت استقبال از بهار هزینه می شود.

خبر خبر

 مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی 
گفت: اجرای طرح ازُن زنی برای رفع بوی نامطبوع 
آب آشامیدن مورد نیاز شــهروندان مرکز استان در 
دســتور کار اســت که این اقدام ۲۰ میلیارد تومان 

اعتبار نیاز دارد.
ازُن  یکی از اشــکال آلوتروپی اکسیژن بوده وگازی 
آبی رنــگ با بوی تند وناپایدار اســت. این ترکیب 
یک اکسید کننده قوی بوده وبسیار قوی تر از اسید 
هیپوکلرو ) ماده موثر گند زدایی کلر در آب ( است.

حلالیــت ازُن  در آب ۱۲ مرتبه کمتر از حلالیت کلر 
بوده ومحلول آبی آن نیز ناپایدار است.

غلامحسین ساقی اظهار داشت: بو و طعم نامطبوع 
آب در شــهر بجنورد مدت هاســت که شهروندان 
بجنورد را گلایه مند کرده اســت که حل مشکل به 
صــورت دائمی نیاز به نصب تجهیزات  ازُن زنی در 

مسیر تصفیه آب دارد.
وی با بیان اینکه اکنون طرح انتقال آب سد شیرین 
دره بــه بجنورد بیش از ۵۰ درصد از ســاکنان این 
شــهر بجنورد پوشش داده است افزود: تامین آب از 
منابع ســطحی همچون ســدها با مشکلات خاص 
خود همراه اســت این منابع به شــدت تحت تاثیر 
عوامل محیطی اســت کیفیــت و کمیت آن تحت 
تاثیر عواملی چون افزایش یا کاهش میزان بارندگی 
است.وی اظهار داشت: بررسی ها نشان می دهد که 
در بیشتر فصول سال بر اثر تغییرات دمایی هوا لایه 
های مختلفی در آب مخزن ســد ها ایجاد می شود 
که هر لایه از لحاظ غلظت اکسیژن محلول در آب، 
میزان ph و سایر مواد محلول در آب مانند فسفات، 
منیزیوم و نیترات با هم متفاوت اســت و آب ســد 
شیرین دره نیز در سال جاری به دلیل عدم بارندگی 

های مناسب افت ارتفاع آب پشت سد، ورود سیلاب 
ها به کف سد باعث شد تا میزان فعالیت های گونه 
هــای بیولوژیکی، انحلال گازها، ســرعت واکنش 
شیمایی و سرعت رسوبگذاری تغییر کند و در نهایت 
رشــد جلبک ها در این ســد افزایش یابد که سبب 

ایجاد بو و طعم نامطبوع در آب شد.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی 
افزود: در این زمینه با اقدامات کارشناســی شده، با 
تزریق آب اکســیژنه و کربن فعال به آب تحویلی از 

سد این مشکل حل شده است.
وی در بخش دیگر ســخنان خود در باره برداشــت 
آب از چمشــه های اطراف شــهر بجنورد گفت: در 
تمامی نقاط استان، کشــور و دنیا، مردم در انتخاب 
آبی که مصرف مــی کنند آزادند و فروش انواع آب 

های معدنی، آب آشــامیدنی بــا رنگ و نگاره های 
متفاوت و شرکت ها و فروشــگاه های تصفیه آب 
نمونه های بارز این مطلب است و در  این استان و 
بویژه در شــهر بجنورد هم بسیاری از شهروندان از 
دیر باز، نیاز به آب مصرفی برای بهداشت، نظافت و 
شستشوی را با استفاده از آب لوله کشی تامین کرده 
و آب آشامیدن  را از منابع مختلفی همچون چشمه 
های اطراف شــهر و روستا های نزدیک، خرید آب 
از فروشــگاه های تصفیه آب، خرید آب های بسته 

بندی معدنی و آشامیدنی تامین می کردند.
ساقی تصریح کرد: مسوولان شرکت آب و فاضلاب 
استان خراسان شمالی همواره کیفیت آب آشامیدن 
را در تمامی نقاط اســتان خط قرمز خود دانســته و 
بــه کرات اعلام کرده اند در صورتی که میزان افت 

کیفیت آب از حد استاندارد های تعریف شده دستگاه 
هــای نظارتی عدول کند از توزیع آن جلوگیری می 
شــود و بر این اساس تلاش شده  تا با تعریف منابع 
تامین آب جدید با کیفیت، هم اســتانی ها را از آب 

شرب سالم و بهداشتی بهرمند کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: شــرکت آب و فاضلاب بر 
اســاس وظایف ذاتی خود مسوول توزیع آب شرب 
سالم و بهداشتی در استان است و در این رابطه پس 
از حفر چاه ها و یا شناسایی چشمه ها و قنات هایی 
که برای شــرب مورد استفاده قرار می گیرد، آنها را 
بهسازی و مرمت کرده و با نظارت های مستمر  از 
ورود هر نوع آلودگی به این منابع جلوگیری می شود 
و در نهایــت آب تولیدی را پس از گند زدایی و کلر 

زنی در اختیار هم استانی ها قرار می دهد.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی 
اظهار داشــت: نظارت برسالم بودن آب سایر چشمه 
های اطراف شهر ها و روستا ها از عهده این شرکت 

خارج است و متولیان مخصوص به خود دارد.
آب ســد شــیرین دره پس از عبــور از ۴۸ کیلومتر 
خط لولــه و ۷۴۰ متر اختلاف ارتفاع از طریق چهار 
ایستگاه پمپاژ قوی و همچنین طی فرایند تصفیه در 
پیشرفته ترین تصفیه خانه آب، وارد شبکه آب شرب 

شهر بجنورد شد.
مســوولان وقت شــرکت آب منطقه ای خراســان 
شمالی گفتند که طرح ملی آبرسانی به شهر بجنورد 
برای تامین آب جمعیت شــهر بجنورد تا افق ۱۴۱۰ 
پیش بینی شده اســت و سالانه ۲۰ میلیون و ۵۰۰ 
هزار متــر مکعب آب مــورد نیاز شــهر بجنورد و 
روستاهای اطراف مســیر خط انتقال از سد شیرین 

دره تامین خواهد شد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی:

رفع بوی بد آب بجنورد ۲۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد

حسین حاجی بگلو گفت: در حال حاضر در سطح 
اســتان ۳۰ کارگاه کوچک در زمینه بازیافت زباله 
های خشــک از جمله کاغــذ همچنین ضایعات 
آهن، لاستیک و مواد آلومینیومی در حال فعالیت 

هستند.
  حســین حاجی بگلــو، رییس ســازمان صمت 
خراسان شــمالی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
خراســان شمالی ظرفیت بهره گیری از زباله های 
خشک برای بهره برداری به منظور بازیافت آنها و 

اقتصادی کردن این فعالیت را دارد.
حاجی بگلو گفت: در حال حاضر در ســطح استان 
۳۰ کارگاه کوچک در زمینــه بازیافت زباله های 
خشــک از جمله کاغذ همچنیــن ضایعات آهن، 
لاستیک و مواد آلومینیومی در حال فعالیت هستند.

وی خاطرنشــان کرد: در حــال حاضر واحدهایی 
هستند که محصولات پلاســتیکی از جمله سبد 
میوه پلاســتیکی تولید می کننــد و این واحدها، 

ضایعات پلاستیکی برای تولید محصولات نهایی 
خود را خریداری می کنند.

این مســئول همچنین افــزود: واحدهای صنعتی 

شــامل کیمیای صبا و آذین فرج در شهرســتان 
اسفراین نیز از خریداران این ضایعات آهن هستند.

وی یادآور شــد: در حال حاضر در دو واحد استان، 

بازیافت پودر لاســتیک انجام می شــود که این 
پودربه بازار هدف صادر می شود.

رییس ســازمان صمت خراسان شــمالی درباره 
هدفمندتر شــدن بازیافت زباله های خشــک به 
عنوان صنعت ســبز در اســتان نیــز اظهار کرد: 
رســیدن به اجرای این برنامه از مهمترین دغدغه 
ها و مطالبات شهرداری های استان نیز بوده است.
وی افزد: با این وجود، ورود شــهرداری ها به این 
اقدام به علت بهای سنگین ماشین آلات وارداتی 
بازیافت زباله های خشک امکان پذیر نبوده است.
رییس سازمان صمت خراسان شمالی تصریح کرد: 
اجرای این برنامه باید توســط سرمایه گذار بخش 

خصوصی انجام شود.
حاجی بگلو افزود: البته در گذشته نیز یک سرمایه 
گذار در این زمینه اعلام آمادگی کرد، با این وجود، 
به علت امــور اداری جاری این ســرمایه گذار از 

انجام آن منصرف شد.

رئیس کل دادگستری خراسان شمالی با بیان اینکه 
عملکرد شــورا های حل اختلاف اســتان در زمینه 
ســازش و مصالحه در پرونده هــای دارای قابلیت 
سازش بهبود نسبی داشته است، گفت: حوزه های 
قضایی جاجرم و شــوقان بهترین های اســتان در 

صلح و سازش هستند.
 حجت الاسلام والمسلمین براتی زاده امروز ضمن 
بازدید ســرزده از سه حوزه قضایی جاجرم، گرمه و 
شــوقان، با مدیران قضایی این حوزه های قضایی 
و تعــدادی از مراجعین دیدار و گفــت وگو کرد و 
عملکرد این مجموعه هــا را در ابعاد مختلف مورد 

بررسی قرار داد.
رئیس کل دادگســتری خراسان شمالی با اشاره به 
بهبود نسبی عملکرد شورا های حل اختلاف استان 
در دوره جدید در مقایســه با دور قبلی بازدید ها در 
زمینــه اصلاح ذات البین و مصالحه در پرونده های 
دارای قابلیت ســازش، از شــورا های حل اختلاف 
جاجرم با۶۴درصد و شــوقان با ۶۰درصد سازش، 

بعنوان بهترین های استان خراسان شمالی در زمینه 
حصول سازش در ۱۰ ماهه سال جاری یاد کرد.

وی بــه میزان صلح و ســازش در حــوزه قضایی 
گرمه اشــاره کرد و افزود: این میزان در بازه زمانی 
یاد شده )ده ماهه ســال ۱۴۰۰( ۴۱درصد  بوده و 
میزان مصالحه نسبت به دور قبلی بازدید ها در این 

شهرستان ارتقاء  یافته است.
براتــی زاده ضمن قدردانی از مجاهدت ها و اهتمام 
جدی مدیران قضایی و اعضاء و کارکنان پرتلاش 
شورا های حل اختلاف این سه حوزه قضایی گفت: 
جامعه ما امروز بیش از هر زمان دیگری به اشــاعه 
فرهنگ صلح و ســازش نیــاز دارد و ما این امر را 
یکــی از اولویت های مهم دســتگاه قضایی تعیین 
کرده ایم چراکه باور داریم رفع اختلافات و اصلاح 
ذات البین علاوه بر آثــار و برکات مادی و دنیوی 
در مناسبات اجتماعی و حاکمیت نزد خداوند متعال 
نیز آن قدر ارزش و اعتبار دارد که ذات اقدس الهی 
از طریق انبیاء و اولیاء همواره به آن سفارش کرده 

است.
رئیس کل دادگستری خراسان شمالی همچنین با 
اشــاره به ظرفیت های مهم شهرستان های جاجرم 
و گرمه در حوزه های مختلف خاطر نشــان کرد: از 
جملــه  این ظرفیت ها در خصــوص فرصت های 
ســرمایه گــذاری و قابلیت هــا و توانمندی های 
اقتصادی اســت؛ مانند وجود کارخانه آلومینا که با 
اســتخدام چند هزار نیرو یکی از قطب های توسعه 
استان در بعد اشتغال زایی و رونق اقتصادی به شمار 

می رود.
وی اظهار کرد: از مدیران این دو حوزه قضایی می 
خواهم بیشتر از گذشته از واحد های تولیدی بازدید 
و مشکلات مبتلابه را بررسی، رسیدگی و تا حصول 
نتیجه مطلوب پیگیــری  و از آنان به نحو موثری 

حمایت کنند.
رئیس کل دادگســتری اســتان عمل بــه تکالیف 
و تعهــدات قانونی از ســوی وکلا را بــه ویژه در 
حوزه هایی که با حقوق شــهروندی و بایسته های 

عدالت قضایی مرتبط اســت، یک رســالت خطیر 
و وظیفه مهــم اجتماعی برشــمرد و ادامه داد: از 
عملکــرد وکلایی که دارای پروانــه وکالت جهت 
انجام فعالیت در شهرســتان های دورافتاده هستند، 
ولی عملا در حوزه های قضایی پیش بینی و تعیین 
شــده مستقر نبوده و فاقد دفاتر فعال هستند، انتقاد 
می کنم؛ دستگاه قضایی و مراجع نظارتی ذی ربط 

نیز ساماندهی این وضعیت را پیگیری می کند.
وی در توضیح این موضوع افزود: معنا ندارد وکیلی 
که از سهمیه یک شهرســتان دورافتاده و محروم 
برای اخذ مجوز وکالت اســتفاده کرده و در حقیقت 
پروانــه وکالتش مربوط به آن شهرســتان و برای 
خدمت به مردم آن جا در نظر گرفته شده، عملا در 
جای دیگری که برای او راحت تر است، کار کند و 
یقینا این موضوع به هیچ وجه قابل توجیه نیســت 
و عملا باعث تضییع حقوق دیگران می شــود و ما 
نیز در دســتگاه قضایی با جدیت در این حوزه ورود 

پیدا می کنیم.

 مسوول بسیج سازندگی سپاه جوادالائمه)ع( خراسان 
شمالی گفت: هزار و ۳۴۹ گروه جهادی برادر و ۴۷۴ 
گروه جهادی خواهر در این استان فعالیت می کنند 

و به مردم محروم خدمات ارائه می دهند.
علی دارابــی در گفت و گو با خبرنــگار ایرنا اظهار 
داشت: از این تعداد؛  یک هزار و ۴۵۲ گروه جهادی 
محله محور و تنها در مناطق محروم استان فعالیت 
مــی کنند و مابقی نیز در جغرافیا محور و در صورت 

لزوم به سایر استان ها اعزام می شوند.
وی بــا تاکیــد بر اینکــه گروه های جهــادی باید 
فعالیت های خود را در ســامانه اطلس جهادی ثبت 
کننــد، تصریح کرد: این ســامانه جهــت ارزیابی و 
جهت دهــی گروه های جهادی بــه مناطق مختلف 

شکل گرفته است و گروه های جهادی پس از تایید 
در این سامانه و دریافت شناسه خدمات خود را آغاز 

می کنند.
دارابی با بیان اینکه گروه های جهادی در عرصه های 
محرومیت زدایــی فعالیت می کننــد، افزود: عمران، 
فرهنــگ، اجتماعی، اشــتغال، بهداشــت و درمان، 
آموزش و دامپزشــکی از جمله عرصه های فعالیت 

این گروه ها است.
اجرای ۲۸۱ طرح عمرانی

مســوول بســیج ســازندگی ســپاه جوادالائمه)ع( 
خراســان شــمالی در ادامه از اجــرای ۲۸۱ طرح 
عمرانی محرومیت زدایی با اعتبار ۱۲ میلیارد تومان 
توســط ســپاه در مناطق کمتر برخوردار استان خبر 

داد و گفــت: این طرح ها شــامل احداث ۸۸ واحد 
مســکونی محرومان، ۸۱ مورد مرمت و بازســازی 
مسکن محرومان، ۲۳ مورد تعمیر  مساجد، ۳۳ مورد 
آبرسانی شرب و کشاورزی در مناطق روستایی و۶۱ 

مورد ساخت سرویس بهداشتی است.
وی تصریح کرد: اعتبــار مورد نیاز برای اجرای این 
طرح ها از محل اعتبارات سپاه جوادالائمه خراسان 
شــمالی، خیران و کمک های مردمی تامین شــده 

است.
 مسوول بســیج ســازندگی ســپاه جوادالائمه)ع( 
خراسان شــمالی افزود: علاوه بر این فعالیت های 
عمرانی ۴۲۰ مورد آزادســازی زندانیان غیرعمد نیز 
امسال توسط ســپاه جوادالائمه نیز انجام شد و ۲۴ 

مورد میز خدمت نیز توســط گروه های جهادی در 
دســتگاه های اجرایی برای خدمات رسانی به مردم 

برگزار شد.
وی ادامــه داد: در تازه ترین کمــک های امدادی 
سپاه؛ ۶۰ گروه جهادی از اصناف مختلف به مناطق 
محروم شهرستان های اسفراین، شیروان و بجنورد 
اعزام شده اند و در تمامی زمینه ها خدمات مشاوره 

ای و امدادی ارائه می دهند.
دارابی عنوان کرد: همچنین تفاهم نامه ای نیز بین 
بسیج سازندگی و اداره کل راهداری و خدمات جاده 
ای خراســان شمالی امضاء شــده و مقرر شد تا ۱۸ 
کیلومتر از راه روستایی مناطق مرزی راز و جرگلان 

آسفالت شود که تا پایان امسال ارائه می شود.

 رئیس سازمان نظام مهندســی ساختمان خراسان 
شــمالی گفت: تعداد مهندســان بیکار در خراسان 

شمالی افزایش یافت.
کیان حصاری در گفت و گو با ایســنا، با اشــاره به 
اینکه آمار دقیقی از تعــداد مهندس هایی که بیکار 
هســتند وجود ندارد، اظهارکرد: اما کاهش ســاخت 
و سازها طی ســال جاری موجب شده تا مهندسان 

استان بیکارتر شوند.

وی افزود: طی امســال مقدار ساخت و سازها تا ۶۰ 
درصــد کاهش یافته و این عــدد رقم قابل توجهی 

است.
حصاری خاطرنشــان کرد: رکود در ســاخت و ساز، 
تورم، افزایــش قیمت مصالح ســاختمانی از جمله 

عواملی بوده تا مشکل مذکور به وجود آید.
وی تاکیدکرد: تعداد مهندسان موجود در این استان 
نسبت به مقدار ساخت و سازهایی که در این منطقه 

انجام می شــود بیشتر است و همین امر سبب شده 
تا تعدادی از مهندســان فعال در حوزه ساخت و ساز 

بیکار باشند.
این مقام مسئول ادامه داد: این در حالی است که در 
استان های مجاور خراسان شمالی همچون خراسان 
رضوی و مازندران نســبت ساخت و ســاز از تعداد 

مهندسان این استان بیشتر است.
به گفته وی ســطح نقشــه های تهیه شده در سال 

گذشته حدود یک میلیون و ۲۰۰ هزار متر مربع بوده 
که این مقدار در سال جاری به حدود ۶۰۰ هزار متر 

مربع رسیده است.
رئیس ســازمان نظام مهندسی ســاختمان خراسان 
شمالی تعداد مهندسان عضو سازمان نظام مهندسی 
ســاختمان را ۵۵۰۰ نفر اعلام کــرد و گفت: از این 
تعداد دو هزار و ۴۰۰ نفر دارای پروانه اشــتغال بکار 

مهندسی هستند.

رییس سازمان صمت خراسان شمالی:

۳۰ کارگاه بازیافت زباله های خشک در استان فعال است

حوزه های قضایی جاجرم بهترین عملکرد را در صلح و سازش داراست

فعالیت هزار و ۸۲۳ گروه جهادی در خراسان شمالی

تعداد مهندسان بیکار در خراسان شمالی افزایش یافت
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نرخ تورم در بهمن کاهش یافت
منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین اعداد 
شــاخص قیمت در یک ســال منتهی به ماه جاری، 
نســبت به دوره مشــابه قبل از آن اســت. نرخ تورم 
ســالانه بهمن ماه ۱۴۰۰ برای خانوار های کشــور به 
۴۱،۴ درصد رسیده که نسبت به همین اطلاع در ماه 
قبل، ۱،۰ واحد درصد کاهش نشان می دهد. هم چنین 
نرخ تورم ســالانه برای خانوار های شهری و روستایی 
به ترتیب ۴۰،۸ درصد و ۴۴.۲ درصد می باشد که برای 
خانوار های شــهری ۱،۰ واحد درصد کاهش و برای 
خانوار های روســتایی ۱.۶ واحد درصد کاهش داشته 
اســت. نرخ تورم نقطه ای در بهمن ماه ۱۴۰۰ به عدد 
۳۵،۴ درصد رســیده است؛ یعنی خانوار های کشور به 
طور میانگین ۳۵.۴ درصد بیشتر از بهمن ۱۳۹۹ برای 
خرید یک »مجموعه کالا ها و خدمات یکسان« هزینه 
کرده اند. منظور از نرخ تورم نقطه ای، درصد تغییر عدد 
شاخص قیمت، نسبت به ماه مشابه سال قبل می باشد. 
نرخ تورم نقطه ای بهمن ماه ۱۴۰۰ در مقایســه با ماه 
قبــل ۰،۵ واحد درصد کاهش یافته اســت. نرخ تورم 
نقطــه ای گروه عمــده »خوراکی ها، آشــامیدنی ها و 
دخانیات« با کاهش ۱،۹ واحد درصدی به ۴۰.۷ درصد 
و گــروه »کالا های غیرخوراکی و خدمات« با افزایش 
۰.۱ واحد درصدی به ۳۲.۵ درصد رسیده است. /مرکز 

آمار

رشد شاخص کل بورس 
در معاملات امروز

در حالی که روز گذشــته، شــاخص کل بورس اوراق 
بهادار با کاهــش ۷۷۸۵ واحدی معادل ۰.۶۱  درصد، 
به یک میلیون و ۲۷۴ هزار و ۴۰۵ واحد رســید؛ حال 
در معاملات امروز و در لحظه انتشار این پیمانه، نماگر 
کل بورس با رشد بیش از ۵ هزار واحدی همراه شده 

است.

کمیسیون تلفیق قیمت
  هر بشکه نفت در لایحه بودجه را 

۷۰ دلار تعیین کرد
رییس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد که این کمیسیون قیمت هر بشکه نفت را از 
۶۰ دلار به ۷۰ دلار و میزان فروش را به یک میلیون 

و ۴۰۰ هزار بشکه در روز رسانده است.

مردم سال آینده یارانه
 دریافت می کنند

حاجی بابایی رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
گفت: در کمیســیون تلفیق خواستیم دولت را در سال 
۱۴۰۱ در یک جایگاهی قرار دهیم که ۸۰ هزار میلیارد 
تومان به دولت کمــک کنیم تا برای کنترل قیمت با 
مشکل مواجه نشــود بنابراین قیمت ارز ترجیحی در 
ســال آینده ۲۳ هزار تومان بــرای دولت و ۴ هزار و 
۲۰۰ تومان برای مردم می باشــد یعنی مردم یارانه را 

دریافت می کنند.

رئیس کل بانک مرکزی: دولت در 
سال گذشته پول چاپ کرد و پایه 

پولی را بالا برد
علی  صالح آبادی، رئیــس کل بانک مرکزی در برنامه 
تلویزیونی ثریا فاش ســاخت کــه دولت دوازدهم در 
ســال ۱۳۹۹ به علت کمبود درآمدهــای ارزی، اقدام 
به چاپ پول گســترده برای تامین ارز ۴۲۰۰ تومانی 
برای واردات کالاهای اساسی کرده است. صالح آبادی 
اعلام کرد که دولت قبل در ســال گذشته ۴ میلیارد 
دلار درآمد نفتی به دســت آورد؛ اما ۱۰ میلیارد دلار 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی نیاز داشــت. به همیــن دلیل، ۶ 
میلیارد دلار ارز را از ســامانه نیما به قیمت نزدیک به 
نرخ آزاد خریداری کرد و بــه قیمت ۴۲۰۰ تومان به 
واردکنندگان فروخت. رئیس کل بانک مرکزی افزود: 
بــه اندازه ۶ میلیــارد دلار مابه التفاوت نرخ ارز ۴۲۰۰ 
تومانی و ارز نیما، دولت در سال گذشته پول چاپ کرد 
و پایه پولی را بالا برد که ســبب افزایش نقدینگی و 

متعاقبا تورم شد.

نیاز ضروری برخی از
 مناطق شهرستان راز و جرگلان 

برای انتخاب میرشکار
 ایسنا/خراسان شــمالی معاون فنی اداره کل محیط 
زیست خراسان شمالی از نیاز ضروری برای از مناطق 
شهرســتان راز و جرگلان برای انتخاب میرشکار خبر 

داد.
حبیب الله لشــگری در گفت و گو با ایسنا، اظهارکرد: 
میرشکار در هر منطقه ای برای دفع حیوانات زیانبار به 
دام و زمین های کشاورزی انتخاب می شود تا بتواند 
آن حیوان را از آن منطقه بدون اینکه به آن آســیبی 

وارد شود، دور کند.
وی گفت: فعالیت میرشــکار در هر منطقه ای باید با 
مجوز محیط زیســت و مورد تایید دهیاری و شورای 

اسلامی روستا باشد.
لشگری افزود: محیط زیست به افرادی مجوز فعالیت 
با عنوان میرشکار را می دهد که سابقه محکومیت در 

شکار و صید را نداشته باشد.
وی ادامه داد: هر ســاله مجوز فعالیت میرشــکار در 
مناطق مختلف اســتان همچون مانه و سملقان، راز و 
جرگلان و شیروان داده شــده است و امسال به نظر 
می رسد که فعالیت این افراد در برخی از مناطق راز و 

جرگلان ضروری است.
این مقام مســئول در پاســخ به این سوال که مجوز 
فعالیت برای دور کردن گرگ ها داده شــده اســت، 
تصریح کرد: امســال مجوز بــرای دور کردن گرازها 
داده شــده و تاکنون در مورد گــرگ ها مجوزی داده 

نشده است.

خبر

 بجنورد- ایرنا- خراسان شمالی که دومین هفته موج ششم و درگیری 
با سویه امیکرون را پشت سر می گذارد، این روزها در بین پنج استان با 
شیب تند بیماران کووید ۱۹ قرار دارد و برای کنترل آن بویژه در آستانه 

سال نو، روزهای سرنوشت سازی را پیش رو دارد.
به گزارش ایرنا، موج ششم کرونا در خراسان شمالی از نیمه دوم بهمن 
ماه  آغاز شــد و پس از چند هفته ثبات کرونایی و ۲ رقمی شدن آمار 
بیماران کرونایی، بار دیگر این استان قرمز پوش شد و هم اینک تمامی 

شهرستان های آن در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارند.
اســفند ماه و۲ هفته آینده از این جهت برای دانشــگاه علوم پزشکی 
خراسان شــمالی به عنوان مسوولان سلامت در استان سرنوشت ساز 
تلقی می شود که اگر روند افزایشی چهار برابری مراجعات برای نمونه 
گیــری ها و مثبت اعلام شــدن بیش از ۵۰ درصــد از این نمونه ها 
به همراه برخی واکســن گریزی ها مدیریت نشود، روزهای سخت و 
دشــواری با پرشدن تخت های بیمارســتانی و افزایش مرگ و میر در 

سال جدید را پیشروی این خطه قرار می دهد.
براســاس گزارش رسمی دانشگاه علوم پزشکی استان خراسان شمالی 
روند صعودی آمار بیماران کرونایی در این خطه شمال کشور که از ۱۰ 
روز قبل شــروع شده است و در ۲۴ ســاعت گذشته نیز ادامه یافت به 
طوری که در همین مدت ۷۰بیمار جدید در بیمارستان های این استان 

بستری شدند تا آمار بیماران بستری به ۲۶۱ نفر برسد.
همچنین برخلاف بســیاری از دیــدگاه های ســطحی امیکرون نیز 
کشــندگی کمتری نسبت به ســویه های دیگر ندارد به گونه ای که 
براســاس گزارش دانشگاه علوم پزشکی اســتان در ۱۰ روز اخیر این 

سویه جان ۲۶ بیمار کرونایی استان را گرفته است.
خراسان شمالی در مدار صعودی کرونا

خراسان شمالی که بعد از گذشت حدود هشت  ماه در ابتدای بهمن آمار 
بســتری های کرونایی ۲ رقمی شده بود و با داشتن هشت چراغ زرد و 
آبی، روزهای آرامی را پشــت سر می گذاشت، در روزهای اخیر بدلیل 
آنچه که واکســن گریزی و یا دست کم گرفتن سویه امیکرون خوانده 

می شود، نقشه کرونایی اش را یکدست قرمزپوش کرد.
به تعبیری با غالب شدن تصور اشــتباه امیکرون همان سرماخوردگی 
ساده اســت که گاهی اوقات با کمی استراحت کردن، خوردن دمنوش 
و مٌســکن خوب می شود، موجب افزایش روزانه آمار بیماران و مرگ و 

میر کرونایی شده است.
بررسی خبرنگاران ایرنا از سطح مراکز درمانی شهرهای استان خراسان 
شــمالی نیز حاکیســت که با وجود قرارگیری استان در وضعیت قرمز 
همچنان برخی از شهروندان امیکرون را سرماخوردگی ساده می دانند 
و با تعلل بــه مراکز درمانی مراجعه می کنند این در حالی اســت که 
کودکان طعمه های کوچک امیکرون هســتند و این استان تنها هشت 

تخت در بخش مراقبت های ویژه برای کودکان دارد.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی با بیان اینکه در سویه 
جدید، کودکان نسبت به سویه دلتا بیشتر درگیر این بیماری می شوند، 
می گوید: اکنون حدود ۲۴ کودک با علائم مشکوک کرونایی شناسایی 
و بستری شده اند که منتظر جواب های قطعی آزمایش خود هستند.  

دکتر ســیدجواد پورنقی می افزاید: همچنین در حال حاضر چهار بیمار 
قطعی کرونایی کودک نیز در مراکز درمانی استان بستری هستند.

وی ادامه می دهد: این آمار جدای از آماری است که همه روزه خانواده 
ها برای انجام تســت های سریع به مراکز منتخب نمونه گیری کرونا 

مراجعه می کنند.  
مردم دچار ساده انگاری شوند

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی خراســان شمالی با تاکید بر اینکه از 
هرگونه ســاده انگاری نسبت به این بیماری باید خودداری شود، اظهار 

داشــت: پس از دریافت واکسن نیز باید رعایت پروتکل های بهداشتی 
جدی گرفته شود و عادی انگاری نشود.

پورنقی با اشــاره به روند افزایشی بستری های مبتلا به بیماری کووید 
۱۹ در بیمارســتان های اســتان از ۱۰ روز گذشــته به خبرنگار ایرنا، 
گفت: تزریق دز سوم واکسن کرونا سطح بالای ایمنی ایجاد می کند، 
بنابراین از شهروندان درخواست می شود تا نسبت به تزریق نوبت سوم 
واکسن اهتمام داشته باشند زیراکه طبق اطلاعات جدیدی که در مورد 
امیکرون منتشرشــده، کسانی که واکســن تزریق نکرده اند، بیشتر در 

معرض ابتلا و مرگ ومیر هستند.
پورنقــی افزود: علاوه بر دریافت واکســن رعایت دســتورالعمل های 
بهداشــتی از جمله استفاده از ماسک و رعایت فاصله فیزیکی ضرورت 
دارد.وی با بیان اینکه ســویه امُیکرون بر خلاف سویه های دیگر سن 
و ســال نمی شناســد، گفت: که باید برای برون رفــت از این چالش 

خطرناک، میزان رعایت دستورالعمل های بهداشتی و همچنین تزریق 
واکسن را در بین گروه سنی کودکان را نیز فراگیر کنیم.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی استان، شناخت علائم خطر و مراجعه 
زود هنــگام به مراکز درمانی را ضروری مــی داند و می گوید: باید با 
مراقبت و رعایت موازین بهداشتی ضریب آهنگ شیوع بیماری را کٌند 
کنیــم زیرا که افزایش ناگهانی مبتلایان باعــث افزایش بار در مراکز 
درمانی می شــود و ممکن است کادر درمان با امکانات محدود به ارائه 

خدمات مطلوب نرسند.
روزهای سرنوشت ساز برای مهار امیکرون

یکی از متخصصان بیماری های عفونی در خراسان شمالی می گوید: با 
گذشت حدود ۲ هفته از موج ششم و شیوع امیکرون در استان همچنان 
با شــیب تند آمار بیماران کرونایی مواجه هستیم و این روند اگر ادامه 
داشته باشــد بی تردید روزهای سخت و دشواری برای حوزه سلامت 

درمان استان ایجاد خواهد کرد.
وی با بیان اینکه هنــوز با ختم غائله کرونا فاصله داریم و نمی توانیم 
پایانی بــرای آن متصور شــویم، می گوید: روزهــای پیش رو برای 
شــهروندان و درمانگران ما روزهای سرنوشت ســازی هستند  و اگر 
عادی انگاری ها و واکســن گریزی برخی ساده انگاران همچنان ادامه 
داشته باشد، جدای از مراکز درمانی معین برای درمان بیماران کرونایی، 
سایر بیمارســتان های استان نیز درگیر می شوند و با داستان تکراری 

کمبود پزشک و پرستار مواجه خواهیم شد.
وی که نخواســت نامش در خبر ذکر شود، اظهار می دارد: به نظر می 
رسد با وجود آگاهی هایی گسترده ای که به مردم ارائه می شود،  یک 
باور اشتباه نسبت به امیکرون در جامعه ایجاد شده است که این سویه 
کشــندگی ندارد و شــهروندان تصور می کنند با تزریق ۲دُز در برابر 

هرگونه سویه ای ایمن هستند.
این پزشــک متخصص می گویــد: با وجود هشــدارهای درمانگران، 
همچنان وضعیت دشــوار فعلــی برای بخش زیادی از مردم اســتان 
قابل لمس نیســت  و ادامه عادی انگاری ها می تواند موجب بازگشت 
روزهای تاریک کرونایی شود.وی با بیان اینکه مردم با دریافت دُز سوم 
و پایبندی به شــیوه نامه های بهداشــتی می توانند روزهای آرامی در 
سال جدید داشــته باشند، می افزاید: اگر مردم با رعایت پروتکل های 
بهداشتی و اهتمام به تزریق دُز یادآور به کمک درمانگران بیایند، سال 
آرام کرونایی خواهیم داشــت و این موج را نیز با کمترین تلفات پشت 

سر خواهیم گذاشت.
تاکنون حدود یک میلیون و  ۴۰۰ هزار دُز واکسن کرونا در این استان 
تزریق شده است و ۹۵ درصد جمعیت هدف دُز اول واکسیناسیون، ۸۵ 
درصد جمعیت هدف دُز دوم و ۵۰ درصد نیز دُز ســوم واکسیناســیون 

کرونا را دریافت کرده اند.

شیب تند بیماران کووید۱۹ در خراسان شمالی

اقداماتی که پیــش از این فــدرال رزرو برای 
مدیریت تورم ارائه کرده اســت، منجر به تاثیر 
منفــی در بیت کوین شــده اســت زیرا ارزش 
دارایی های خطرناک که یادآور بیت کوین است، 
پس از تعدیل های مالی بــه طور قابل توجهی 
کاهش یافته است. به نقل از کریپتونیوز، مدتی 
پیش، در دنیای ارزهای دیجیتال که بیت کوین 
معروف را در خود جای داده است، اندکی ابهام 
وجود داشت زیرا مقامات ایالات متحده اقدامات 
لازم برای مقابله با هرگونه چالش مالی، نظارتی 
و امنیتی در سراســر کشور را مورد بررسی قرار 
داد. غافل از اینکه چه نکاتی ممکن است انجام 
شود، این امر باعث شده است که برخی ترجیح 
دهند بیت کوین خود را عرضه کنند و ارزش آن 
از بیش از ۶۸ هزار دلار به بیش از ۳۷ هزار دلار 
کاهش یافته است. بخشی از توضیح برای این 
کاهش شدید در ارزش بیت کوین به اصلاحات 
پوششــی از ســوی فدرال رزرو ایالات متحده 
مربوط می شــود. ریک ادلمن، بنیانگذار شورای 
مالکیت دیجیتال گفت: این پنجمین بار اســت 
که ارزش بیت کوین ۵۰ درصد یا بیشتر از زمان 
آغاز بــه کار آن در ســال ۲۰۰۹ کاهش یافته 

است.
مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتالی در 
حال حاضر ۱.۷۷ تریلیون دلار برآورد می شــود 
که این رقم نســبت به روز قبــل ۱.۱۷ درصد 
کمتر شده اســت. در حال حاضر ۴۱.۷۱ درصد 
کل بازار ارزهای دیجیتالی در اختیار بیت کوین 

اســت. بیت کوین ۱۲ ســال پیش توسط گروه 
گمنامی از معامله گران بر بستر بلاک چین ایجاد 
شد و از ســال ۲۰۰۹ معاملات اولیه آن شکل 

گرفت.
به نقل از ایسنا؛ حجم کل بازار ارزهای دیجیتال 
در ۲۴ ساعت گذشته ۷۱.۴۵ میلیارد دلار است 
که ۲۹.۹۲ درصد افزایش داشته است. حجم کل 
در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۱۰.۰۷ 
میلیارد دلار است که ۱۴.۰۹ درصد از کل حجم 
۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال است. حجم 
تمام سکه های پایدار اکنون ۵۸.۲۱ میلیارد دلار 
اســت که ۸۱.۴۶ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته 

بازار ارزهای دیجیتال است.
آمریکایی ها ۳۰میلیارد دلار تنقلات می خورند

به نقل از راشــاتودی: شــرکت تحقیقات بازار 
آمریکا واقع در شــهر شــیکاگو گزارش داد که 
فروش تنقلات در ایالات متحده در سال گذشته 
نزدیــک به ۷ درصد افزایــش یافت، به طوری 
کــه آمریکایی ها ۳۰.۵ میلیارد دلار هزینه برای 
تنقلات صرف می کنند و این صنعت از کل روند 
مواد غذایی و نوشیدنی پیشی گرفت. راب سارلز، 
رئیس ســابق یک شرکت غذایی آمریکا نیز در 
این باره گفت: »دنیــا در حال خوردن تنقلات 
است.« مارکت واچ نیز که نماینده انجمن غذای 
های تخصصی و صنعت لذیذ است، اعلام کرد: 
»این ســه وعده غذایی مربعی نیست که ما در 

بزرگ شدن آن نقشی داشته باشیم.
مؤسسه جمهوری خواهان آمریکا نیز رشد کلی 

فروش و مصرف تنقلات را در ســال گذشــته 
اعلام کرد و در گزارشی آورده است که چیپس 
ســیب زمینی ۳ درصد، میوه خشک ۱۵ درصد، 
آجیل ذرت تست شــده ۱۶.۲ درصد و گوشت 
خشــک ۲۱.۳ درصد افزایــش مصرف به خود 
دیده اند. طبق آمار مرکز کنترل و پیشگیری از 
بیمــاری آمریکا )CDC( افراد زیادی در ایالات 
متحده گزینه های لاغرتر و سالم تری را انتخاب 
می کننــد، زیرا حدود ۴۰ درصد از بزرگســالان 
در ایــالات متحــده از چاقــی رنــج می برند. 
از مواد غذایی ســالم اســتفاده  تولیدکنندگان 
می کننــد و محصولات جدیــد و جذاب تری را 
روانه بــازار می کنند، به طوری که بر اســاس 
گزارش ها، بلغور جو دوسر سرد، لوبیاهای لوپینی 
و ترشــی شده، و گلچه های ترشی گل کلم در 

حال محبوب شــدن در آمریکا هســتند. وقتی 
صحبت از فواید تنقلات برای سلامتی می شود، 
تحقیقات از دیدگاه های مخالف حمایت می کند، 
به طوری که مجلس فود اند نوتیرشــن آمریکا 
در این باره نوشته است: »در حالی که برخی از 
مطالعات نشــان می دهند، ممکن است خوردن 
تنقلات به کنترل اشــتها کمــک کند، برخی 
دیگر ادعا می کنند که ممکن اســت به خوردن 
غذاهای تفریحی و کالــری اضافی کمک کند 
بــا این حال کیفیت وعده هــای غذایی و میان 
وعده ها مهم تر از دفعات غذا خوردن اســت. از 
طرف دیگر برنامه های غذایی سالم فقط یک یا 
دو میــان وعده کوچک در روز را مجاز می دانند 
که این دو وعده با میوه ها و سبزیجات تازه که 

طبیعت آن ها را انتخاب کرده تکمیل می شود.

نرخ شــاخص بازار ارز در معاملات ارزی دیروز 
به ســطح قیمتی ۲۵هزار و ۶۰۰تومان رسید که 
این رقم کمترین میزان قیمــت روزانه در ۷ماه 
گذشــته بوده است. در روزهای اخیر تقاضا برای 
دلار در بازار ارز بــه میزان قابل توجهی کاهش 
یافته اســت. به نقل از دنیــای اقتصاد، عده ای 
کارشناســان و تحلیلگران بازار ارز به سه عامل 
مهم در توضیح این کاهش حجم تقاضا اشــاره 

کردند.
عامل اول، انتظار بازار در راستای مشاهده نتیجه 

مذاکرات هسته ای وین: کارشناسان بر این باورند 
که اکثریت فعــالان بازار ارز تهــران در انتظار 
مشــاهده نتیجه دور هشــتم مذاکرات هسته ای 
ایــران و قدرت های جهانــی از انجام معاملات 
خودداری کرده و در انتظار ثبات نســبی قیمت 
دلار  هستند که این مساله، خود عامل مهمی در 

راستای کاهش حجم تقاضا در بازار است.
عامل دوم، نزدیک شدن به روز های پایانی سال 
و بسته شدن حســاب معامله گران کلان ارزی: 
عده دیگری از کارشناسان نیز با اشاره به نزدیک 

شــدن به روز های پایانی ســال، معتقدند عمده 
شرکت های فعال در زمینه صادرات و واردات که 
از بزرگ ترین متقاضیان ارز در ایران محســوب 
می شــوند، در روز های پایانی ســال، مشــغول 
رســیدگی به حســاب های خود بوده و از انجام 

معاملات جدید خودداری می کنند.
عامل ســوم، کاهش حجم معاملات به واسطه 
روند کاهشی هفته های اخیر دلار: عده دیگری از 
تحلیلگران نیز با اشــاره به واکنش جامعه نسبت 
به روند های کاهشــی نرخ ارز بر این باورند که 

کاهش حجم معامــلات و در نتیجه آن، کاهش 
تقاضــا در بازار ارز روز های گذشــته می تواند در 
نتیجه واکنش مســتقیم جامعــه و معامله گران 
نســبت به روند های کاهشی و کانال شکنی های 
دو ماه اخیر اســکناس آمریکایی باشــد. برخی  
منتظرنــد که دلار بــه کف قیمتی برســد و از 
معاملات دست می کشند. قیمت هر قطعه سکه 
امامی نیز در بازار دیروز با ۷۰ هزار تومان کاهش 
نســبت به نرخ روز شنبه به ســطح قیمتی ۱۱ 

میلیون و ۷۷۰ هزار تومان رسید.

گزارشــی  در  پــول  بین المللــی  صنــدوق 
ــورم در  ــش ت ــه باعــث افزای ــی ک ــه عوامل ب
ــد  ــه و تاکی ــده پرداخت ــی ش ــای جهان بازاره
ــف  ــق مختل ــورم در مناط ــزان ت ــرده می ک
جهــان متفــاوت بــوده و قیمــت انــرژی 
ــای  ــت ه ــد قیم ــر را در رش ــترین تاثی بیش
ــن  ــاس ای ــر اس ــت. ب ــته اس ــی داش جهان
ــر را  ــرژی بیشــترین تاثی ــه ان ــزارش هزین گ
در منطقــه اروپــا روی تــورم داشــته و پــس 
ــن نظــر  ــکا از ای ــالات متحــده آمری از آن ای
در جایــگاه دوم قــرار گرفتــه اســت، چیــن و 
ــای  ــرفته و اقتصاده ــای پیش ــه اقتصاده بقی

در حــال توســعه و نوظهــور در جایــگاه هــای 
بعــدی قــرار دارنــد کــه تــورم آنهــا از رشــد 

ــت. ــده اس ــر ش ــرژی متاث ــای ان قیمت ه
ــد  ــول تاکی ــی پ ــدوق بین الملل ــزارش صن گ
ــم  ــذا ه ــای غ ــه ه ــه هزین ــد ک ــی کن م
ــف  ــق مختل ــورم در مناط ــن ت ــالا رفت در ب
جهــان تاثیــر گــذار بــوده اســت بــه طوریکــه 
ــه  ــد هزین ــر را از رش ــترین تاثی ــا بیش اروپ
هــای مــواد غذایــی و خــوراک دریافــت 
کــرده و پــس از آن ایــالات متحــده آمریــکا 
در جایــگاه بعــدی از ایــن نظــر قــرار گرفتــه 
و کشــورهای پیشــرفته جایــگاه ســوم را 

ــای  ــورم از هزینه ه ــرخ ت ــری ن در تاثیرپذی
ــد. ــته ان ــی داش ــواد غذای م

ــه  ــت ک ــده اس ــد ش ــزارش تاکی ــن گ در ای
ــن  ــالا رفت ــه و ب ــره عرض ــلال در زنجی اخت
از  نیــز  وارداتــی  غذایــی  مــواد  قیمــت 
عوامــل تاثیــر گــذار در تــورم جهانــی بــوده 
ــر اختــلال در عرضــه بیشــتر در  اســت، تاثی
کشــورهای در حــال توســعه و اقتصادهــای 
نوظهــور شــکل گرفتــه اســت و پــس از آن 
آمریــکا جایــگاه دوم را در ایــن زمینــه از آن 

ــرده اســت. ــود ک خ
بــر اســاس ایــن گــزارش اختــلال در زنجیره 

ــای  ــت ه ــودن قیم ــالا ب ــز ب ــه و نی عرض
تاثیــر  محصــولات وارداتــی در آمریــکا، 
زیــادی روی تــورم گذاشــته اســت. گــزارش 
ــه  ــن ب ــول همچنی ــی پ ــن الملل ــدوق بی صن
پیــش بینــی از میــزان افزایــش قیمت هــا در 
ســال ۲۰۲۲ پرداختــه اســت کــه بــر اســاس 
ــت  ــد قیم ــن رش ــال ۲۰۲۲ میانگی آن در س
ــد  ــرفته ۳.۹ درص ــای پیش ــا در اقتصاده ه
خواهــد بــود. همچنیــن در اقتصادهــای 
نوظهــور و نیــز کشــورهای در حــال توســعه 
ــد  ــد خواه ــورم ۵.۹ درص ــرخ ت ــن ن میانگی

شــد.

علت کاهش قیمت بیت کوین

چه عواملی سبب کاهش تقاضای دلار شد؟

عواملی که قیمت های جهانی را بالا برد

خبر

بازرسی های سازمان صمت در 
خراسان شمالی تشدید می شود

 ایسنا/خراســان شمالی رئیس ســازمان صنعت، معدن و 
تجارت خراسان شــمالی از تشدید بازرسی های بازرسان 

در استان خبر داد.
حســین حاجی بگلو در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: با 
توجه به در پیش رو بودن عید نوروز ضرورت دارد بازرسی 
ها از سطح واحدهای صنفی افزایش یابد تا از تخلفات این 

حوزه جلوگیری شود.
وی ادامه داد: با توجه به نزدیکی روزهای پایانی ســال و 
افزایش خرید اقلامی نظیر پوشــاک، شیرینی و شکلات، 
آجیل و خشکبار و همچنین کالاهای اساسی توسط مردم، 
برای کمک جامعه و جلوگیری از هرگونه ســوء اســتفاده 

احتمالی، بازرسی ها را تشدید خواهیم کرد.
حاجی بگلو با تاکید بر اینکه بازرســی ها در خارج از وقت 
اداری نیز تا ۱۵ فروردین ســال آینــده ادامه دارد، گفت: 
بازرســان باید توجه کافی به خرید شفاف داشته باشند و 
نرخ کالاهایی که قیمت تولید کننده روی آن ها درج شده 

باید فقط طبق فرمول محاسبه شود.
وی همچنین افزود: مردم اســتان اگــر با تخلفاتی اعم از 
گران فروشی، عدم صدور فاکتور، عدم درج قیمت، تقلب و 
مخصوصا فروش اجباری کالایی به همراه کالاهای دیگر 
مواجه شدند، این موضوع را به ستاد خبری این سازمان با 
شــماره ۱۲۴ اطلاع دهند تا در اسرع وقت پیگیری شده و 

با متخلفین برخورد لازم انجام گیرد.

اختصاص سهمیه ۲۰ لیتری بنزین به 
تمامی کیشوندان

بر اساس اعلام کمیته اطلاع رسانی »طرح بازتوزیع یارانه 
بنزین« این طرح یکی از پیشــنهادهای عدالت گرایانه به 
منظور بهره مندی همه افــراد جامعه از یارانه حامل های 
انــرژی و تغییر مبنای یارانه بنزین از هر خودرو به هر فرد 
)چه صاحب خودرو چــه فاقد خودرو( بود. این موضوع در 
ســتاد اقتصادی دولت مطرح و مصوب شــد برای روشن 
شــدن ابعاد طرح، موقت و آزمایشی در برخی نقاط کشور 
اجرا شود. بر اساس این گزارش همانطور که از قبل تاکید 
شده بود در این طرح مشابه گذشته قیمت بنزین یارانه ای 
۱,۵۰۰ تومــان و قیمت بنزین آزاد ۳ هزار تومان اســت 
و افــراد فاقد خودرو که مصرف بنزیــن ندارند، می توانند 
ســهیمه بنزین یارانه ای خود را به دیگران انتقال داده یا 

به فروش برسانند. 
این اطلاعیــه می افزاید: ســهمیه خودروهــای عمومی 
کماکان مانند قبل به کارت ســوخت آنها تعلق می گیرد. 
کمیته اطلاع رســانی این طرح در اطلاعیه خود تصریح 
کرده، با توجه به موفقیت تســت فنی این طرح در بهمن 
ماه از امروز، یعنی اول اســفند اعطای ۲۰ لیتر ســهمیه 
به هر فرد در جزیره کیش، آزمایشــی آغاز شــده که خبر 
خوبی بــرای خانوارهای فاقد خودرو و بهره مندی آن ها از 
یارانه انرژی محســوب می شود. بر این اساس شهروندان 
جزیره کیش می توانند با همان کارت های بانکی در پمپ 
بنزین ها و با همان قیمت پیشــین ســوخت گیری کنند. 
بر اســاس مصوبه ســتاد اقتصادی دولت، در طول مدت 
اجرای آزمایشــی این طرح ساکنان جزیره کیش همچنان 
می توانند از سهمیه های پیشین در کارت های سوخت خود 
نیز استفاده کنند. این گزارش می افزاید: در پایان اسفندماه 
نتایج اولیه این طرح به اســتحضار ستاد اقتصادی دولت 

خواهد رسید.
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روزنامه صبح استان
خراسان شمالی

خبر

آغاز هفته دوم لیگ نونهالان استان با 
سه دیدار  

هفته دوم مســابقات فوتســال لیگ نونهالان خراسان 
شمالی  یادبود شــهید حســن میرقراچولو با سه دیدار 
پیگیری خواهد شد که ۲ دیدار آن در هفته اول اسفند و 

آخرین دیدار ۹ اسفند خواهد بود.
به گــزارش خبرنگار مــا در بازی نخســت هفته دوم 
مسابقات فوتسال لیگ نونهالان خراسان شمالی  یادبود 
شهید حسن میرقراچولو و در ۶ اسفند تیم ستارگان شرق 

بجنورد به مصاف بارساوا آشخانه خواهد رفت.
همچنین  در همین روز و ازســاعت ۱۴ تیم پیام جاجرم 
با تیم طلایی پوشــان اترک بجنــورد دیدار خواهد کرد 
و در آخرین بازی و در ۹ اســفند و در مجموعه ورزشی 
کارگران تیم جزیره فوتبال بجنورد به دیدار شهاب نوین 
شیروان خواهد رفت .در هفته دوم مسابقات فوتسال لیگ 
نونهالان خراسان شمالی  یادبود شهید حسن میرقراچولو 

تیم پدیده پیش قلعه در قرعه استراحت است.

پایان هفته دوم مسابقات فوتسال 
لیگ کارگران استان با برد پر گل تیم  

شهرک صنعتی
هفته دوم نخستین دوره مسابقات فوتسال لیگ کارگران 
خراسان شــمالی با ۸ دیدار پایان یافت که تیم  شهرک 
صنعتی با ۷ گل از ســد تیم ســازمان صنعت و معدن و 
تجارت گذشــت.رئیس انجمن فوتبال کارگران خراسان 
شــمالی ومسئول کمیته فوتسال هیات فوتبال استان در 
گفتگــو با خبرنگار ما گفت: پــس از برد ۷ بر صفر تیم  
شــهرک صنعتی مقابل تیم ســازمان صنعت و معدن و 
تجارت در ایــن هفته از رقابت ها دیگــر بازی پر گل 
این مسابقات برد تیم آب و فاضلاب مقابل تیم فوتسال 
شــرکت برق بود که با نتیجه ۸بر ۳ پایان یافت.در دیگر 
دیدار هــای هفته دوم این رقابت هــا تیم های آلومینا 
جاجرم،علوم پزشکی،تربیت بدنی آموزش و پرورش،اداره 
کل راه و شهرســازی و آتش نشــانی شهرداری مقابل 
حریفان خود پیروز شدند.محسن خالصی افزود: همچنین 
دیدار تیم های تیپ جوادالائمه )ع( و دانشــگاه بجنورد 
به تســاوی یک بر یک کشیده شد و تیم بانک سپه در 
این هفته در قرعه استراحت بود.مسابقات فوتسال لیگ 
کارگران خراسان شمالی با همکاری هیئت ورزش های 
کارگری خراسان شمالی و هیئت فوتبال استان پیگیری 
و یادبود زنده یاد جم تاج مهجور اســت که در ســالن 

ورزشی دانشگاه بجنورد برگزار می شود.

رئیس فدراسیون والیبال گفت: هنوز تصمیم قطعی درمورد بازگشت 
یا عدم بازگشت معروف به تیم ملی گرفته نشده است.

محمدرضا داورزنی، رئیس فدراســیون والیبــال در مورد بدهی های 
خارجی تیم شهرداری ارومیه و میزبانی این تیم در مسابقات قهرمانی 
باشــگاه های آسیا اظهار داشت: روز شنبه، جلسه شورای شهر ارومیه 
برگزار شده و در آن جلسه، شورای شهر مصوب کرد بدهی بازیکنان 
و کادر فنی خارجی پیشــین تیم شــهرداری ارومیه پرداخت شود. در 
نتیجه میزبانی شــهر ارومیه در جای خود محفــوظ خواهد بود. این 
مصوبه به کمیســیونی در فرمانداری ارجاع شده و مدیرکل ورزش و 
جوانان اســتان با جدیت، پیگیر قضیه است. چون فرصت تمام شده، 
باید ســریع تر در این مورد تعیین تکلیف شــود. فرمانداری در مورد 
تعهدات تیم شــهرداری برای پرداخت بدهی هــای خود با ما تماس 

خواهد گرفت.

رئیس فدراسیون والیبال ادامه داد: شهرداری باید طی یک ماه آینده 
بدهی خود را پرداخت کند و قول داده اند که این کار را انجام دهند.

داورزنی گفت: میزبانی شــهر ارومیه با میزبانی باشــگاه شهرداری 
ارومیه، متفاوت است. ما میزبانی مسابقات قهرمانی باشگاه های آسیا 
را به ارومیه داده ایم. شهرداری ارومیه وقتی می تواند به عنوان میزبان 
در مســابقات شرکت کند که مصوبه شورا را انجام دهد و بدهی خود 
را پرداخت کند. در غیر این صورت میزبانی در ارومیه خواهد بود ولی 

با مدل دیگری.
وی در مورد احتمال دعوت مجدد ســعید معروف به تیم ملی والیبال 
تصریح کرد:  تصمیم در مورد دعوت بازیکنان به تیم ملی را سرمربی 
تیم خواهد گرفــت. در این مورد هنوز تصمیم قطعی گرفته نشــده 
است. این بحث ها همیشه مطرح بوده چون تیم ملی، جای بازیکنان 
شایســته و باانگیزه است. ســعید معروف و بازیکنان هم نسل او از 

ســرمایه های ملی ما هســتند. تصمیم در این موارد با بهروز عطایی 
است.

داورزنی درباره اتهام تبانی که توســط برخی مربیان لیگ برتری به 
تیم های صدرنشــین زده شــده نیز توضیح داد: تیمی که به پلی آف 
صعود کرده و نتیجه بازی در جایگاه آن تاثیری ندارد، طبیعی اســت 

که فشــاری به بازیکنانش وارد نکند. تیم های بالای جدول در هفته 
پایانی با تمــام قدرت در هفته پایانی مرحله گروهی لیگ شــرکت 
نکردند و با توجه به بازی های سخت پیش رو به بازیکنان اصلی خود 
اســتراحت دادند. تبانی حرف غلطی است. در پلی آف خواهید دید که 

همه تیم ها با تمام قدرت بازی خواهند کرد.

تبانی در لیگ حرف غلطی است

داورزنی: تصمیمی درمورد 
معروف گرفته نشده است

 تیم نونهالان امپراطور فاروج از صعود به مرحله بعد باز ماند

ابراهیمیان  ذیحساب اداره کل ورزش و جوانان خراسان شمالی شد

پدیده پرتغالی بر سر دوراهی لیورپول و منچستریونایتد

فابیو کاروالیو، پدیده فــولام، مورد توجه دو غول فوتبال انگیس قرار 
گرفته است.

لیورپول در انتقالات ژانویه چیزی تا جذب فابیو کاروالیو پدیده پرتغالی 
باشگاه فولام فاصله نداشت اما در ساعات پایانی منتهی به بسته شدن 
پنجره، نتوانست مدارک لازم را به اتحادیه فوتبال انگلیس ارسال کند 

و همه چیز در آخرین لحظات منتفی شد.
هافبک ۱۹ ساله از نظر سبک بازی با ژوائو فلیکس مقایسه می شود و 
در این فصل در لیگ دسته دو انگلیس زیر نظر مارکو سیلوا درخشیده 
اســت. این بازیکن تا تابستان آینده با فولام قرارداد دارد و بعد از آن 

می تواند به عنوان بازیکن آزاد جدا شود. 
در ابتدا رئال مادرید به عنوان مشــتری وی اســم برده می شــد ولی 
لیورپول توانســت گوی سبقت را از کهکشــانی ها برباید هرچند در 
نهایت نتوانست این انتقال را نهایی کند. قرمزها با فولام برای انتقال 
شــش میلیون یورویی کاروالیو به توافق رسیده بودند و اینکه بازیکن 
تا پایان فصل قرضــی در فولام به فوتبال ادامه دهد اما همه چیز به 
تابســتان موکول شد. طبق ادعای دیلی استار، حالا ممکن است ورق 

برگشته و کاروالیو راهی منچستریونایتد، دشمن لیورپول شود.
طبق این گزارش، منچستر نیز به کاروالیو پیشنهاد داده و او به عنوان 
بازیکــن آزاد بایــد تصمیم بگیرد که راهی لیورپول شــود یا پیراهن 

شیاطین ســرخ را به تن کند. دربی انگلیس برای این پدیده پرتغالی 
از حالا شروع شده و باید دید مقصد بعدی او کدام تیم خواهند بود.

هرچنــد تیم نونهالان امپراطور فاروج بــا حضور بازیکنان بومی خود 
تمام سعی خود را در مسابقات لیگ مناطق کشور کرد لیکن از صعود 

به مرحله بعد باز ماند.
بــه گزارش خبرنگار ما مســابقات لیگ مناطق کشــوربا حضور تیم 
های نونهالان امپراطور فاروج ،نونهالان ســتارگان سورین پاکدشت، 
سراســازان ابرکوه یزد، منصوری شاد کاشان، اســپاد یزد و سوهان 
محمد سیما قم در شهرکاشان برگزار گردید که تیم نونهالان امپراطور 
فاروج در جایگاه سوم این مسابقات ایستاد.تیم سوهان محمد سیما قم  
قهرمانی این رقابت ها به تیم منصوری شاد کاشان رسید.گفتنی است با برتری مقابل حریفان خود قهرمان این دوره از مسابقات شد و نایب 

میزبانی این مسابقات را کاشان عهده دار بود.

با ارسال حکمی از سوی سید رحمت ا... اکرمی، خزانه دار کل کشور 
و  پیشــنهاد اداره کل امور اقتصاد و دارایی خراســان شــمالی  علی 
نقی ابراهیمیان به ســمت ذیحساب اداره کل ورزش و جوانان استان 

منصوب شد.
این انتصاب در آئینی در  ۳۰ بهمن ماه با حضور سرپرســت اداره کل 
ورزش و جوانان خراسان شــمالی، درخشانی مدیرکل امور اقتصادی 
و دارایی و خداوردیان خزانه دار اســتان برگزار و از زحمات چند ساله 

عبدالسلام فروز تقدیر شد.
همچنین  دیگر انتصاب در ورزش خراسان شمالی رخ داد که انتخاب 
نادر نخودچی به سرپرســتی هیات ورزش های دانشگاهی استان بود 
و طی حکمی از سوی هادی بشیریان، رییس فدراسیون ورزش های 

دانشگاهی ایران وی در این سمت منصوب شد.
 پیش از این میثاق حســینی کشتان سمت ریاست هیات ورزش های 

دانشگاهی خراسان شمالی را بر عهده داشت.


